
MINISTEREN

Frederiksholms Kanal 27 F
1220 København K

Telefon 33 92 33 55

Trafikudvalget
Folketinget

Dato 23. marts 2011
J. nr. 2011-972

Trafikudvalget har i brev af 10. marts 2011 stillet mig følgende spørgsmål 877
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 877:

"Ministeren bedes kommentere rapporten "108 togpendlere fortæller om deres
erfaringer via Køge og Roskilde kommuners hjemmesider", jf. TRU alm. del –
bilag 214."

Svar:

På et møde med Køge og Roskilde Kommunes Miljø- og Teknik forvaltninger d. 
11. februar 2011 her i ministeriet blev det aftalt, at begge kommuner skulle op-
rette en hjemmeside, hvor pendlere og togpassagerer kunne have mulighed for 
at fortælle om deres oplevelser med DSB. 

Den 7. marts var jeg på besøg i Viby og Borup, hvor jeg besigtigede stationerne 
og mødtes med togpendlerne. På mødet fik jeg overrakt rapporten ”108 tog-
pendlere fortæller om deres erfaringer via Køge og Roskilde kommuners 
hjemmesider”. Jeg har læst rapporten med stor interesse, og jeg ved, at både 
Roskilde og Køge kommuner har ladet hjemmesiden stå åben, så pendlere fort-
sat kan indberette deres oplevelser med DSB. Jeg anser dette for en god mulig-
hed for at få en indsigt i de problemer, som pendlere oplever, og et godt værktøj 
i realiseringen af bedre togdrift på Sjælland. 

Jeg er opmærksom på, at pendlerne oplever problemer og uregelmæssigheder 
med togdriften på Sjælland, hvilket også er grunden til, at jeg netop har valgt at 
udvide rettidighedsorganisationens arbejde til denne strækning. 

Med venlig hilsen

Hans Chr. Schmidt
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